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Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr VI/2024 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 18 października 2024r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady 

rozpoczęto 18 października 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:38 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

  

1.  Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył szóste posiedzenie Rady Gminy, 

szóste tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 

Radnych udział w obradach bierze 12 Radnych. 
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3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać głos 

w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 

rok.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/31/2024 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu 

Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela  

w Grzegorzowicach, Grzegorzowice 51, 27 - 425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację 

przy romańskim Kościele w parafii pw. św. Jana Chrzciciela w Grzegorzowicach w zakresie 

przebudowy muru oporowego przy parafii, znajdującego się w gminnej ewidencji zabytków 

pod poz. 23.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/33/2024 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu 

Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Apostołów Piotra i Pawła  

w Waśniowie ul. Rynek 30, 27-425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację kościoła św. 

Piotra i Pawła w Waśniowie w zakresie wymiany stolarki okiennej, wpisanego do rejestru 

zabytków pod nr A. 626/1, położonego na obszarze gminy Waśniów.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/32/2024 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu 

Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Wojciecha Biskupa  

i Męczennika w Mominie, Momina 17a , 27-425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację 

kościoła w parafii pw. św. Wojciecha w Mominie w zakresie wymiany stolarki okiennej, 

wpisanego do rejestru zabytków pod nr A. 624, położonego na obszarze gminy Waśniów.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVIII/418/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 21 lutego 2024r. w sprawie udzielenia  

w 2024 roku dotacji celowej z budżetu Gminy Waśniów dla Nadleśnictwa Łagów, Wola 

Łagowska 118, z przeznaczeniem na renowację kaplicy p.w. Zesłania Ducha Świętego na 
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Górze Witosławskiej wpisanej do rejestru zabytków pod nr A. 627, położonej na obszarze 

gminy Waśniów.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku od 

nieruchomości i podatku leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Walim  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/84/2019 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Waśniów.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/85/2019 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Bodzechów i Gminą Waśniów w sprawie przekazania Gminie Waśniów 

realizacji zadania w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, zamieszkałym na 

terenie gminy Bodzechów, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed 

rozpoczęciem Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej 

sesji. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Protokół przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

Przewodniczący powitał na obradach Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Radnego 

Powiatowego Janusza Bugajskiego, Radnego Powiatowego Pana Grzegorza Kazimierskiego, 

Skarbnik Panią Bogumiłę Bugaj, Sekretarz Joannę Zajączkowską oraz zaproszonych na dzisiejszą 

sesję sołtysów poprzedniej kadencji: Marię Sitek z Boksyc, Radosława Gajewskiego  

z Zajączkowic, Helenę Tutalak z Jeżowa, Jacka Rdesta ze Sławęcic, Stanisława Kłuska  

z Grzegorzowic, Jana Strawczyńskiego z Witosławic oraz w imieniu Pawła Krakowiaka  

z Wojciechowic - Bontur Magdalenę, córkę. Przewodniczący powitał koleżanki i kolegów 

Radnych.  

 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Na samym początku chciałem bardzo serdecznie podziękować, tym 

którzy się włączyli w akcję zbiórki zboża, zebraliśmy 88 ton materiału siewnego, około 8 ton zboża  

do zasiewu niezaprawionego.  Dziękowałem Panu Urbańskiemu za to, że mogliśmy składować na 

tym miejscu i jeszcze składujemy tam zboże oraz ok. 0,5 tony ziemniaków. Wymagało to naprawdę 

dużego zaangażowania ludzi, środków, strażaków, sołtysów. Dziękuję za koordynację Piotrowi 

Kwaśniakowi, Przewodniczącemu Rady, Januszowi Jopowi, Andrzejowi Ostatkowi, Sali 

Mariuszowi, Jopowi, Darkowi, tym którzy łączyli się wprost swoim transportem, sprzętem, 

przewozem. Dziękuję sołtysom, ci którzy mogli się zaangażować, włączyli się w pomoc,  

w informację pełną na terenie poszczególnych sołectw. Dziękuję proboszczom parafii, bo ogłosili 

informacje. Strażakom ze wszystkich jednostek Waśniów, Momina, Witosławice, Garbacz, 

Grzegorzowice. Dziękuję również pracownikom urzędu, pracownikom interwencyjnym.  

W niektórych gminach w województwie zebrano12 ton, 8t, gdzieś 21 ton. Wszyscy są pod 

wrażeniem reakcji, pomocy. Dzisiaj poszedł transport do gminy Słupia Jędrzejowska, tam gdzie 

mają bardzo dużo zwierząt hodowlanych Pojechał Prezes straży pożarnej z Witosławic, Paweł 

Matuszczak z Panem Jarkiem Chojnackim, który jedzie już po raz trzeci, za darmo przewozi ten 

cały zestaw zbóż do poszkodowanych rolników.  

- Konwent wójtów, burmistrzów, prezydentów. Zabierałem głos w dwóch kwestiach. Złożyliśmy 

petycję i przygotowaliśmy wniosek w sprawie niedoszacowania oświaty i przelicznika na ucznia. 

Uczniów nam ubywa, niestety, to jest dramat, oraz w sprawie służby zdrowia, gdzie również jest 

temat niewystarczający i brak cyklicznego regulowania nadwykonań, jak i również zmniejszenia 

się liczby pacjentów. No i system leczenia onkologicznego, który jest dramatyczny, jeżeli chodzi 

o apele ludzi, którzy zajmują się tą tematyką. 

Mieliśmy na posiedzeniu Pana Grzelkę, który mówił o finansowaniu samorządów, jak wygląda 

sytuacja gmin w odniesieniu do budżetów, środków finansowych itd. Wiele gmin nie ma zdolności 

bieżącego kredytowania bieżących spraw, ale również  inwestycji. To dość poważny problem, który 

dotyczy zagadnień związanych chociażby z gospodarką finansową, ale również 
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odpowiedzialnością finansową i zadłużeniem gmin. W niektórych gminach będą postępowania 

wykonywania tzw., programy naprawcze. 

Był temat związany z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, który nie ma pieniędzy na 

prowadzenie chociażby programu, który dotyczy spraw związanych z Czystym Powietrzem. 

Takich wniosków nierozpatrzonych, jest ponad 100, zrealizowanych lub w trakcie, jest około 80 

paru, 2/3 z tego są dopiero zrealizowane. Podpisane były umowy na wywóz chociażby materiału 

niebezpiecznego, jakim jest eternit. Mieliśmy umowę podpisaną na ponad 400 tys., na utylizację 

800 ponad ton. Te umowy zostały aneksami cofnięte, ze względu na to, że nie ma środków, a 

byliśmy po przetargach, wyłoniliśmy już firmy do przewozu, odbioru. Niektóre gminy, które się 

pospieszyły muszą te pieniądze zapłacić firmom z własnych środków. Moja prośba była właśnie 

do prezesa Jacka Skórskiego, aby na następny rok już nie robić licytacji, kto pierwszy, ale żebyśmy 

my jako gminy, które miały umowy w pierwszej kolejności były realizowane w roku następnym. 

Czy tak będzie, nie wiem. Zgłosiłem, opony ponadgabarytowe, aby Wojewódzki Fundusz wystąpił 

do Narodowego Funduszu, aby w roku następnym ująć utylizację w gminach województwa 

świętokrzyskiego. U nas mamy ponad 11 tys. opon, które zalegają w gospodarstwach, od lat nie są 

odbierane i nie są utylizowane. Była bardzo długa dyskusja na temat różnych spraw, które, nie 

funkcjonują i chcemy, żeby te sprawy nam przedstawiono na kolejnym zgromadzeniu Związku 

Gmin Regionu Świętokrzyskiego.  

- Mieliśmy spotkanie z Wiceministrem rozwoju regionalnego, na temat właśnie środków z tzw. 

KPO. Odbyło się to spotkanie w Urzędzie w Kielcach. Wszystkie programy, które będą 

uruchamiane i osie wsparcia. Gościliśmy na prezydium Konwentu Wiceministra, który nam bardzo 

szeroko przedstawił te sprawy i w jakim obszarze mogą funkcjonować kolejne osie wsparcia. 

- Modernizacja infrastruktury drogowej.  

Droga w Śnieżkowicach 435 m, w Nagorzycach 564,4m, w Nowym Skoszynie 185 m, od tej strony 

podjazdu, od źródełka, od strony Jeleniowa. W Nosowie, 310 m,  Czajęcice-Grzegorzowice 650 m 

zrealizowany, wykonany. Modernizacja infrastruktury drogowej na terenie gminy Waśniów. 

Łączna wartość inwestycji: 2 mln 215 tys. 2 mln 170 tys. mamy środków zewnętrznych. 

Odbiór ostatniej drogi, odcinek na ujęcie wody, „Malinowy Zdrój”  

Droga w Milejowicach, rozpoczęcie prac. kwota, że również 960 tys. Weszła firma Fart, wykonuje 

to zadanie 941tys. zł dofinansowania na 960 tys. poprzetargowych. Zakończenie prac do końca 

roku, chcą to zrobić do połowy listopada. Posiadamy własność przy tej drodze i poszerzamy ciąg 

tej drogi, o jakieś 80 cm do 1 m, gdzie własność udało się uzyskać. Nie jest to prawdą, że ta ziemia, 

która jest wydobywana na lewą stronę, to zasypiemy rowy. Ona będzie zdjęta, jak będzie 

zagęszczone i będzie również jednostronny rów odtwarzający.  

Prawie 1 mln zł, inwestycje zostają w terenie gminy. Są to środki, które idą przez Związek Gmin 

Gór Świętokrzyskich. Gdybyśmy tam nie byli, byśmy mieli biedniejsza gminę o 14 mln. 14 mln 

idzie przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich na teren naszej gminy. Warto być w związku.  

- Rządowy program odbudowy zabytków. Tak, jak mówiliśmy tutaj, mieliśmy ostatnią naradę  

i podpisanie umów z księżmi poszczególnych parafii. My tylko parafujemy  uchwałami Rad, które 

będą dzisiaj jakby również finałowym zakończeniem procedowania i wyłonienia firm. 

Podpisaliśmy z Grzegorzowicami umowę na prawie 260 tys.na mur oporowy. W Waśniowie na 

247 tys. zł umowa z firmą z Radomia. Zostaną wykonane wszystkie okna oprócz zakrystii, w tej 

wielkości. Firma będzie wykonywała, jedna, jak i druga ma 12 miesięcy, od chwili podpisania 
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umowy. W Mominie podpisana umowa również z tą firmą z Radomia, która wykona również  

w części głównej zabytku kościoła okna i  wykonana instalację elektrycznej i nagłośnienie w 

parafii. 

Renowacja kaplicy na Górze Witosławskiej. Udało się, 1 mln zł pozyskać i te pieniądze zostają. 

Wiele gmin nie zdołało przebrnąć prac konserwatorskich i pieniądze nie będą wykorzystane  

w tym województwie. Wszystkie te zadania dostały po 250 tys. i również Góra Witosławska, 250 

tys. ale wartość inwestycji w kaplicy wynosi 316 tys. Dofinansowanie 250 tys., 66 tys. 

Nadleśnictwo Łagów, dzięki Panu dyrektorowi Adamowi Wasiakowi, z którym byliśmy  

w Radomiu, ponieważ nie mieli takich środków w Łagowie, dzięki Nadleśnictwu i dzięki 

Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Radomiu, uzyskaliśmy tę kwotę i ta inwestycja jest 

wykonywana. Prace są zaawansowane. Myślę, gdzieś koło połowy listopada, koniec listopada, te 

prace zostaną zakończone.  

- Modernizacja infrastruktury sportowej, podpisanie umowy. Podpisaliśmy dwie umowy,  

a w zasadzie jedną umowę na dwóch obiektach, bo to jest wartość inwestycji: 1 mln 133 tys. 1 mln 

pozyskaliśmy ponad środków. 110 tys., tylko naszego udziału na modernizację boiska w 

Waśniowie oraz budowę nowego obiektu przy świetlicy wiejskiej w Jeżowie. Firma ma 12 

miesięcy na wykonanie inwestycji.  

- Modernizacja infrastruktury przedszkolnej, podpisanie umowy. Wartość inwestycji jest ponad  

1 mln zł. 856 tys. dokładamy, niecałe 150 tys. Szkoła w Mominie: akcesoria do gier, zabawy 

ruchowe, laptopy, drukarki, monitory dotykowe, również będą tablice interaktywne, podłogowe   

i tablice ścienne. To samo jest, modernizacja w Waśniowie placu zabaw. W Waśniowie była inna 

konfiguracja zadań, tu jest inna. Place zabaw, ponieważ wtedy uzyskujemy inną skalę punktową  

i chodziło nam o to, aby był wielofunkcyjny, wieloetapowy etap tego zadania, po to, żebyśmy 

uzyskali wiele punktów. Podpisaliśmy z panią Marszałek Janik, Wicemarszałkiem Sochą umowę 

w Kielcach razem z Skarbnik.  

- Projekt Rozświetlamy Polskę. Wartość inwestycji po przetargu, 1 201 710,00zł; prawie 1500 

lamp trafia. Już jest modernizacja przygotowana.,  w 4, 5 wsiach i 2 przysiółkach wymienione, 

czyli Janowice, Stryczowice, część Garbacza od strony, jedynka, czwórka zrobiona na 

Stryczowicach. I kolejne etapy są realizowane tej inwestycji. Inwestycja ta zostanie wykonana bez 

możliwości nowych punktów. Tylko te punkty istniejące, które są, będą wymieniane. Do 15 grudnia 

wszystkie te lampy zostaną wymienione i te sodowe zutylizowane.  

- Gospodarka odpadami, podpisanie umowy. 1 mln 800 środków zewnętrznych na Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów. Tutaj obsługujemy zbieranie, segregowane odpady na terenie 

gminy, łącznie z wybudowanym budynkiem magazynowym na PSZOK. Tam będą również garaże 

i również będziemy mieli miejsca na składowanie urządzeń komunalnych, agregatów 

prądotwórczych. Dokładamy tylko 94 tys. Podpisana umowa. Teren został przekazany. To jest na 

Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów w Pękosławicach przy oczyszczalni ścieków  

w Pękosławicach.  

- Modernizacja stacji uzdatniania wody w Piotrowie. Cały ciąg technologiczny urządzeń, zgodnie 

z projektem i zgodnie z założeniem. Prace trwają bardzo intensywnie, będzie ona przygotowana  

i będziemy mieli nowe parametry, powiązane z nowymi zbiornikami w Śnieżkowicach na Szarotce, 

jak i również z punktami sterowania. Będziemy mieli podgląd na urządzeniach internetowych ile, 

jaki zasób wody, ile tej wody jest pobierane z ujęć wody, jak wygląda cykl technologiczny na 
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jednym, na drugim i na trzecim ujęciu, jak i również na stacjach wodociągowych. Wszystkie te 

urządzenia są nastawione na tzw. gospodarkę energooszczędną. 

- Budowa hali sportowej w Boleszynie. Ten projekt zgłaszamy do tzw. innowacyjnego 

projektowania urządzeń i budynków na terenie województwa świętokrzyskiego. Składamy ten 

projekt jako do tzw. nagrody, łącznie z projektantem na terenie naszego województwa i innowacji, 

być może do projektów krajowych, jeżeli tylko przebrniemy falę wojewódzką. Ten obiekt jest 

budowany w nowych kształtach, w nowej technologii, w nowych parametrach. Teren 

zagospodarowania tego budynku jak i wkoło. Ogrodzenie ze strony frontowej, łącznie z tym 

krzyżem, który musieliśmy go przestawić w inne miejsce, jest teraz obecnie odrestaurowywany. 

Wnętrze świetlicy, to jest wnętrze sali gimnastycznej na podciągach już sprasowanych itd. nowych 

technologii. 

- Rewitalizacja zbiornika wodnego Waśniów, postęp prac.. Jak widać źródła, które są częściowo 

odkryte i będą odkryte przy napływach. Ktoś mówił, że będziemy napełniać zbiornik 20 lat. Na 

pewno nie. Jak widać na załączonym obrazku, już 3/4 tego zbiornika, można powiedzieć, już jest 

napełnione wodą. Około 3 mln, 3,5 mln to idzie na zbiornik, a ponad 4 mln 400 idzie na jego 

zagospodarowanie. Myślimy już o kolejnym etapie rewitalizacji, do której możemy dorzucić 

parkingi. Być może pomyślimy również o pomieszczeniach czy miejscu do wypoczynku przez 

takie miejsca, jak tężnia w Ćmielowie, może nie w takim dużym wydaniu, ale mniejszym,  

o mniejszej jakiejś skali. Dzisiaj zrobiliśmy naradę z Panem Graczkowskim, który przygotowuje 

nam w tej części projekty. Zobaczymy, czy zmieścimy się w układzie, bo tych środków z tego 

programu na rewitalizację nie jest dużo. To jest około, chyba, 8 mln na całe województwo  

w gminach wiejskich.   

- Świetlice środowiskowe. Wartość inwestycji: 1 mln 942 tys. prawie 1 mln 840 dofinansowania. 

Dokładamy tutaj niecałe 100 parę tys. Szkoła w Mominie uzyskuje świetlicę środowiskową, 

laptopy, monitory interaktywne, wyposażenie. Damy tutaj na wyrównywanie szans edukacyjnych 

i ten projekt mamy już zrealizowany, jest w trakcie realizacji. Został wdrożony od 1 września. 

Uzupełnienie projektowe, również będą się odbywać dodatkowe zajęcia: angielski, matematyka, 

logopedia, kulinarne, podsumowanie 30 dzieci wyjadą na kolonie lub zimowisko. W Waśniowie 

jest to samo, zajęcia dodatkowe, logopedyczne, kulinarne, angielski, matematyka, też 30 dzieci 

wyjedzie. Fotele, biurka, flipczarty itd., oprogramowanie, wyposażenie. W sumie 60 dzieci 

wyjedzie z tego programu, z tych dwóch szkół. Wcześniej, program był z Skoszyna i Boleszyna,  

a teraz mogą uczestniczyć w tym szkoły, które prowadzimy. 

- Spotkanie z Powiatową Stacją Sanitarną w Ostrowcu, na temat szczepień przeciwko HPV, czyli 

chorobom nowotworowym u dzieci w wieku, od wieku 11 do 14. Odbyło się w Ostrowcu  

i uczestniczyli w tym wszyscy dyrektorzy szkół i przedstawiciele służby zdrowia z ośrodków 

zdrowia z Waśniowa i z Garbacza.  

- Spotkanie Zarządu Głównego Związku OSP w Komendzie Wojewódzkiej w Kielcach. Ja 

uczestniczę z ramienia Zarządu Wojewódzkiego jako wiceprezes, jako członek Zarządu Głównego, 

o nowej ustawie zarządzania kryzysowego. Akurat ja tę tematykę będę sprawował w Warszawie 

23., gdzie będziemy mieli spotkanie z Ministrem Spraw Wewnętrznych, Zarządem Głównym 

Straży, jak i Państwową Strażą Pożarną i wszystkie instytucje, które są związane z obroną cywilną, 

czyli również i z wojskiem, z policją, ze służbami ratunkowymi. Ostateczna wersja projektu będzie 

zaakceptowana właśnie na tym spotkaniu. 
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- Ślubowanie. W klasach, w szkołach to, co mówiłem, naprawdę przepiękne mają wyposażenie, 

doposażenie. To było akurat w Skoszynie, gdzie pasowaliśmy uczniów klas pierwszych. Uczniowie 

już dostają, pierwsze dowody tak, jak my mamy plastikowe. Już nie ma legitymacji papierowych, 

tylko dostają wydruki tych legitymacji. 

- Badania mammograficzne, mówiłem to na każdym zebraniu z sołtysami, bardzo jest alarmujący 

sygnał fachowców. Profesor Stanisław Góźdź, szef świętokrzyskiej onkologii mówił właśnie  

o zatrważających warunkach w ilości nowotworów, które, niestety, występują w województwie 

świętokrzyskim i bije to na alarm, jeżeli chodzi o profilaktykę, badania, wykrywania 

wcześniejszego, jeżeli to jest tylko możliwe i niestety, leczenia. Dlatego my w tym roku już chyba 

11 czy 12 raz dociera do nas mammocytobus. Dzisiaj akurat jak pytałem, byłem tam w tym 

obiekcie, prawie 100% dotarło dzisiaj ludzi, którzy byli zarejestrowani, ale w poprzednim miesiącu 

na zaproszenie 53 osób, tylko się zgłosiło 18 osób.  

- dzięki wszystkim szkołom, które się włączyły, w Waśniowie, Mominie, w Nowym Skoszynie,  

w Boleszynie. Dziękuję pracownikom urzędu, Sekretarz, Skarbnik, wszystkim kierownikom 

Urzędu, pracownikom za zaangażowanie się w tę akcję. Strażakom, mieszkańcom gminy Waśniów, 

które zbieraliśmy właśnie na powodzian. Zebraliśmy dość dużo rzeczy związanych z żywnością, 

środkami czystości. Szczególnie jest bardzo dużo artykułów szkolnych, latarki, baterie, narzędzia 

do sprzątania itd., itd. Zawieziemy oczywiście to na miejsce tam, ponieważ teraz jest takie 

nasycenie. Wczoraj po rozmowach z wojewodą dolnośląskim, jak i z zarządzaniem kryzysowym, 

proszą nas, żebyśmy to przywieźli później, ponieważ te magazyny, które mają, są rzeczywiście 

pełne i chcą. Taką samą formę chcieliśmy przekazać właśnie zboża, ale rzeczywiście ja nie mogę 

przetrzymać miesiąc zboża w tym terenie czy gdzieś, więc musimy sobie radzić. I mówią, żeby 

pomóc, dać tym, którzy mają tę pomoc, potrzebują i są w chwili obecnej. Natomiast tam jest dość 

duże nasycenie z tych województw ościennych, gdzie mają bliżej tam, a nie 400 km od nas, mówią. 

W związku z czym, myślę, że zaangażowaliśmy się naprawdę, na ile to możliwe maksymalnie, aby 

tym ludziom w jakiś sposób też pomóc. Myślę, że dzisiejsza wpłata również na gminę, która jest 

powodziowa, to jest też gestem, takiej solidarności, wsparcia, pomocy właśnie tym ludziom, którzy 

bardzo mocno tam ucierpieli. Więc jeszcze raz tą drogą składam serdeczne podziękowania dla 

wszystkich tych, którzy się bardzo mocno zaangażowali w tę zbiórkę czy to płodów rolnych, czy 

akurat artykułów żywnościowych, środków ochrony indywidualnej czy chemii. 

- składaliśmy życzenia nauczycielom Panem Przewodniczącym w imieniu Rady, pracowników 

samorządu. Odwiedziliśmy wszystkich nauczycieli i wszystkie szkoły. Przyznaliśmy nagrody 

Wójta Gminy Waśniów dla dyrektorów i nauczycieli szkół, które my prowadzimy jako placówki 

oświatowe. W szkołach prowadzonych przez osoby fizyczne, stosowne nagrody przyznane były 

przez panie dyrektor  

- rozstrzygnięty został przetarg na zakup samochodu lekkiego, gaśniczego dla jednostki  

w Garbaczu. Umowa będzie podpisana w poniedziałek, przetarg za kwotę 468 tys. z haczykiem. 

Wygrała firma Stolarczyk z Kielc.  

- dzisiaj analizowaliśmy z Panem Graczkowskim, które wspólnie, razem pisaliśmy z pracownikami 

urzędu, również jesteśmy na 6 pozycji, jeżeli chodzi o listę rezerwową na zakup samochodu 

lekkiego, specjalistycznego do jednostki OSP w Waśniowie, łącznie z rozbudową i quadem  

i stosownym oprzyrządowaniem dla jednostki Witosławice. Liczymy, że ten przetarg, ta inwestycja 
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będzie zrealizowana, może, jeżeli będzie rezerwa środków. Myślę, że ten program jest aktualny do 

2026 roku  

- Realizacja prac na drogach powiatowych, które współfinansujemy: Waśniów, Momina. One 

przebiegają w sposób właściwy. Mamy narady robocze. Musieliśmy wyłączyć wiaty przystankowe 

z tego zadania, ponieważ zadanie to nie jest zadaniem kwalifikowanym. My jako gmina z racji 

usytuowania wszystkich przystanków, na bazie nowelizacji ustawy o budowie dróg, wszystkie 

przystanki i infrastruktura z tym związana, to zadanie własne samorządu i dlatego my ogłosiliśmy 

przetarg, zapytanie cenowe w zasadzie i w ciągu 2 tygodni te przystanki będą dostarczone na 

miejsce budowy, a wykonawca, zarówno wykonawca drogi, jak i wykonawca przystanków, osadzi 

na zatokach i azylach przystankowych. Doszliśmy do porozumienia, żeby tych pieniędzy nie tracić 

jako środki kwalifikowane, będzie to wrzucone w zadanie tam korytkowania i dodatkowego 

wykonania dodatkowej ilości czy długości, chodnika przy tej drodze.  

- Wczoraj podjęliśmy temat i podjęliśmy wczoraj stosowne uchwały wprowadzające środki do 

budżetu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Będzie podpisana umowa w poniedziałek na 

wodociąg w Skoszynie jak i również zadanie na innej gminie. Również fotowoltaika będzie robiona 

na ujęciu wody, ponadgabarytowa o dużych parametrach dla zmniejszenia kosztów energii na 

Kowalkowicach. Wszystkie gminy, które, uczestniczą w tym projekcie, już od poniedziałku będą 

podpisywać stosowne umowy z wykonawcami, ale będzie to robił Związek Gmin Gór 

Świętokrzyskich. My tylko te umowy parafujemy.  

Wczoraj zapadła decyzja, że wchodzimy w tzw. projekt parasolowy. Na razie na etapie projektu  

i przygotowania na wczoraj, na 11 gmin, niektóre gminy nie mogą uczestniczyć w tym projekcie  

z racji zadłużenia swojego. Akces wstępny na te projekty parasolowe, czyli budowanie, 

magazynów energii, mogą wejść te gminy, które mają już wykonane instalacje fotowoltaiczne, ale 

nie przedsiębiorcy, tylko osoby indywidualne. Mogę powiedzieć, że są zainteresowane cztery 

gminy, to są: Bieliny, Zagnańsk, Waśniów i Nowa Słupia. Ile będzie tych gmin, to jest ważne, żeby 

te gminy miały wspólny projekt, bo wtedy dostajemy odpowiednią skalę punktową i możemy po 

prostu powalczyć o te pieniądze na te obiekty.  

- wchodzimy w taki bardzo ciekawy program  Stop agresji, hejtu, wśród uczniów. Wszystkie nasze 

szkoły, w porozumieniu z dyrektorami szkół, będą lekcje wychowawcze. Będzie robiona taka 

ankieta anonimowa w szkołach, jest przygotowana przez Wyższą Szkołę Biznesu  

w Ostrowcu i wszystkie te szkoły nasze, plus uczniowie klas VI, VII i VIII będą właśnie 

uczestniczyć w takim działaniu, nazwijmy to, anonimowym. Będziemy tą ankietę robić do 28 

października tego roku.  

- zgodnie z zarządzeniem moim, dobiegły końca wybory we wszystkich jednostkach, jakimi są 

sołectwa na terenie gminy Waśniów, 29 sołectw. Chciałem bardzo serdecznie podziękować pani 

Skarbnik, pani Sekretarz, Panu Grąkowskiemu. Nie mogłem być wszędzie na zebraniach, tam 

gdzie mieliśmy wybory Sołtysów i Rad Sołeckich. Chciałem serdecznie tutaj podziękować 

wszystkim, którzy przygotowywali te wybory, pani Sekretarz, ewidencja osób, materiały, które 

szły do poszczególnych sołectw. Tam, gdzie mogliśmy, organizowaliśmy w świetlicach,  

w remizach, w szkołach, tam gdzie to nie było możliwe, w domach u Państwa sołtysów. Ostatnie 

zebranie odbyło się we wtorek, w związku z czym przedkładamy dzisiejszą informację w postaci 

stosownej uchwały o inkasie dla osób, które są wybrane. Nie ma tu nadawania czy nominowania, 

tylko mieszkańcy przez sposób, w jaki dokonany został wybór czy wybór sołtysów  
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w poszczególnych miejscowościach został dokonany przez mieszkańców danego sołectwa. 

Dziękujemy wszystkim tym, którzy do tej pory tę funkcję sprawowali. Z całego serca chciałem 

podziękować za tę wieloletnią, pracę na rzecz swojej lokalnej społeczności w sołectwach. Za to 

działanie na rzecz poprawiania tej infrastruktury, za reprezentowanie, za tę ciągłą pracę. Praca  

z ludźmi nie jest łatwa, jest trudna i sołtys jest jakby na pierwszej linii frontu, w tych wszystkich 

sprawach, które dotyczą mieszkańców. Stworzyliście też taki zespół wszystkich sołtysów, którzy 

pomagaliście mnie i wspólnie, razem w drugą stronę, gdzie adresowaliśmy wiele do Was spraw, 

które żeście przedkładali na to forum sołeckie. Dziękuję za pracę na rzecz prowadzenia inwestycji, 

pomocy w tych inwestycjach. Ja mówię, że nic wart jest jeden człowiek w tym, bo sam by nikt 

tego nie uciągnął. Sam wójt bez pomocy pracowników Urzędu, radnych, sołtysów, mieszkańców, 

tego efektu by nie było. Dziękuję jeszcze raz i myślę, że będzie sposobność, abyśmy po tym mogli 

właśnie podziękować wszystkim Państwu, tym, którzy przez te swoje lata, przez ten miniony okres, 

żeście Państwo reprezentowali i byli razem z nami na dobre i na złe. 

  Na 29 wsi, 29 sołectw nastąpiły zmiany w 9 sołectwach: 

- w sołectwie Boksyce Pani Marysia Sitek, która 21 lat pełniła tę funkcję, 5 kadencji  

- w sołectwie Grzegorzowice Pan  Stanisław Kłusek 25 lat, 6 kadencji.  

- sołectwo Jeżów Pani Helena Tutalak  13 lat, 3 kadencje.  

- w sołectwie Momina Pan Janusz Jop  13 lat, 3 kadencje.  

- sołectwo Roztylice Pan Jan Strawczyński, 25 lat, 6 kadencji. 

- w sołectwie Sławęcice Pan Jacek Rdest, 29 lat, 7 kadencji.  

- sołectwo Stryczowice  Pani Dorota Surowiec 21 lat, 5 kadencji.  

- w sołectwie Wojciechowice Pan Paweł Krakowiak 21 lat, 5 kadencji.  

- w sołectwie Zajączkowice Pan Radosław Gajewski, pełnił tę funkcję 1 rok. 

Wójt odczytał podziękowania dla sołtysów i razem z Przewodniczącym, Sekretarz i Skarbnik 

wręczyli podziękowania i upominki obecnym ustępującym sołtysom. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Wszystkim naprawdę chcemy podziękować w imieniu nas 

wszystkich tak, jak powiedziałem, bo samo się nic nie zrobi. Każdy mniej lub więcej, każdy tą 

cegiełkę wkłada w to budowanie, że tak powiem, i każdy jest na swoim miejscu naprawdę 

potrzebny.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Tak, jak już powiedzieliśmy, życie się toczy, kadencje 

przemijają, niemniej jednak znajomości, przyjaźnie trwają. I mimo to, że Państwo zakończyliście 

obecne kadencje, mile widzieć Was będzie na posiedzeniach Rady w gminie. Będziemy korzystać 

z Waszego doświadczenia, z Waszych uwag jako mieszkańców naszej gminy.  

Przewodniczący Mirosław Chamera ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Obrady wznowiono po przerwie.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Projekt uchwały szczegółowo omawialiśmy na komisjach tematycznych. Przewodniczący 

zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu 

uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2024 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały był szczegółowo omawiany na komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosiła się pani Skarbnik. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Przedłożone projekty uchwał zarówno pierwsza, którą Państwo 

przegłosowali, jak i zmiany w budżecie i kolejne uchwały to są uchwały porządkujące. Wynika to  

z przeprowadzonych przetargów i przyjętych harmonogramów płatności. Te zmiany przede 

wszystkim dotyczą środków i zadań z Polskiego Ładu i programu odbudowy zabytków. Jak 

omówiliśmy na komisjach środki z Polskiego Ładu na rok 2024 planowaliśmy w kwocie: 24 mln 

586 tys. zł i dzisiejszy projekt uchwały zakłada zmianę o 11 mln 8 tys. zł. Zmiany przede 

wszystkim dotyczą zadań wieloletnich i część tych środków, prawie 7 mln 600 przechodzi na rok 

2025, a również i styczeń roku 2026 bo taki jest harmonogram płatności, dotyczący zadania II 

etapu Waśniowskich Błoni, o czym pan wójt tu wcześniej między sesjami informował. A zmiana 

ponad 3,5 mln zł, dotyczy zadań, których promesy wstępne były większe zakładane, a po 

przeprowadzonych przetargach te kwoty uległy zmniejszeniu: dotyczy to zadań: oświetlenia 

ulicznego, PSZOK-u i jeszcze jednego zadania w zakresie, oświetlenia ulicznego, PSZOK-u  

i dwóch boisk sportowych czyli Jeżowa i Waśniowa. Po przetargu te kwoty wyszły mniejsze. 

Przedłożony projekt uchwały również zakłada, dotację dla gminy Walim. To jest gmina  

w województwie dolnośląskim, w powiecie wałbrzyskim i zadecydowaliśmy, że udzielimy 

wsparcia finansowego dla tej gminy w wyniku powodzi, jaka miała we wrześniu 2024 roku. 

Zmiany dotyczą również programu odbudowy zabytków, gdzie te kwoty znacznie się zmniejszyły, 

ale nie o tak dużą kwotę, jak w przypadku Polskiego Ładu na tych zadaniach dotyczących ochrony 

zabytków i przesuwają się, poza kaplicą na Górze Witosławskiej, na rok 2025 i one będą ujęte  

w budżecie 2025 roku. To jest po prostu uchwała taka porządkująca po przeprowadzonych 

przetargach i przyjętych harmonogramach. Nie wprowadza nowych zadań. Dziękuję bardzo  

i proszę o przyjęcie przedłożonych uchwał.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu uchwały. 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały przyjęty jednogłośnie, 12 głosów za. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/31/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji 

z budżetu Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana 

Chrzciciela w Grzegorzowicach, Grzegorzowice 51, 27 - 425 Waśniów z przeznaczeniem 

na renowację przy romańskim Kościele w parafii pw. św. Jana Chrzciciela  

w Grzegorzowicach w zakresie przebudowy muru oporowego przy parafii, znajdującego 

się w gminnej ewidencji zabytków pod poz. 23. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż tak, jak Skarbnik przed chwilą mówiła, Rada Gminy 

wcześniejszym projektem uchwały zabezpieczyła wysokość dotacji w kwocie 256 tys. Po 

przetargu ta kwota schodzi na 250 tys., z czego program odnowy zabytków w kwocie: 250 tys., 

budżet gminy: 10 tys. To jest porządkująca uchwała. Jako gmina musieli zabezpieczyć te środki, 

aby przetarg mógł się odbyć. Nieznacznie  zmniejszyły się te sumy i muszą się dopasować. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w niniejszym projekcie 

uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/31/2024 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Waśniów 

dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jana Chrzciciela w Grzegorzowicach, 

Grzegorzowice 51, 27 - 425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację przy romańskim Kościele  

w parafii pw . św. Jana Chrzciciela w Grzegorzowicach w zakresie przebudowy muru oporowego 

przy parafii, znajdującego się w gminnej ewidencji zabytków pod poz. 23. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/33/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji 

z budżetu Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Apostołów Piotra i Pawła 

w Waśniowie ul. Rynek 30, 27-425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację kościoła św. 

Piotra i Pawła w Waśniowie w zakresie wymiany stolarki okiennej, wpisanego do rejestru 

zabytków pod nr A. 626/1, położonego na obszarze gminy Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ta kwota zmieniła się z 256tys. Wykonawca zgłosił akces do 

wykonania za kwotę 243 540, z czego program odbudowy zabytków w kwocie: 237 841 16 gr. 

Budżet gminy: 5 tys. 698 zł 84 gr. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał 

zabrać głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie, 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/33/2024 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Waśniów 

dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Apostołów Piotra i Pawła w Waśniowie ul. Rynek 30, 27-425 

Waśniów z przeznaczeniem na renowację kościoła św. Piotra i Pawła w Waśniowie w zakresie 

wymiany stolarki okiennej, wpisanego do rejestru zabytków pod nr A. 626/1, położonego na 

obszarze gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/32/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji 

z budżetu Gminy Waśniów dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. 

Wojciecha Biskupa i Męczennika w Mominie, Momina 17a , 27-425 Waśniów  

z przeznaczeniem na renowację kościoła w parafii pw. św. Wojciecha w Mominie  

w zakresie wymiany stolarki okiennej, wpisanego do rejestru zabytków pod nr A. 624, 

położonego na obszarze gminy Waśniów.  

Przewodniczący wyjaśnił, iż  z deklarowanej kwoty 256 tys., wykonawca po przetargu wykona 

to zadanie, program odbudowy zabytków w kwocie: 241 tys. 444 zł 82 gr. Budżet gminy: 5 tys. 

785 zł 18 gr. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos  

w niniejszym projekcie uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 



 

14 
  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/32/2024 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r. w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Waśniów 

dla Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Wojciecha Biskupa i Męczennika w Mominie, 

Momina 17a , 27-425 Waśniów z przeznaczeniem na renowację kościoła w parafii pw. św. 

Wojciecha w Mominie w zakresie wymiany stolarki okiennej, wpisanego do rejestru zabytków pod 

nr A. 624, położonego na obszarze gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVIII/418/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 21 lutego 2024r. w sprawie udzielenia 

w 2024 roku dotacji celowej z budżetu Gminy Waśniów dla Nadleśnictwa Łagów, Wola 

Łagowska 118, z przeznaczeniem na renowację kaplicy p.w. Zesłania Ducha Świętego na 

Górze Witosławskiej wpisanej do rejestru zabytków pod nr A. 627, położonej na obszarze 

gminy Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż  tu z deklarowanej kwoty 256 tys.w wyniku przeprowadzonego 

postępowania zakupowego wyłoniono wykonawcę zadania za kwotę: 316 tys. 110 zł. 

Przedsięwzięcie będzie finansowane ze środków programu odbudowy zabytków w kwocie 250 tys. 

Budżet gminy: 66 tys. 110 zł. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać 

głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVIII/418/2024 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 21 lutego 2024r. w sprawie udzielenia w 2024 roku dotacji 

celowej z budżetu Gminy Waśniów dla Nadleśnictwa Łagów, Wola Łagowska 118,  

z przeznaczeniem na renowację kaplicy p.w. Zesłania Ducha Świętego na Górze Witosławskiej 

wpisanej do rejestru zabytków pod nr A. 627, położonej na obszarze gminy Waśniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 
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NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za.  

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, 

podatku od nieruchomości i podatku leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów 

oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż jak wcześniej pan Wójt mówił, skończyła się kadencja sołtysów. 

Odbyły się wybory sołeckie. W gminie na 29 sołectw w 9 zmienili się sołtysi i my uchwałą Rady 

Gminy musimy nakreślić po nowych wyborach inkasentów w sprawie inkasa. Przeważnie chodzi 

o pobór podatku, już za niedługo będzie, czwarta rata podatku rolnego. Przewodniczący 

przypomniał, iż zgodnie z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej, sołtysi nie mogą brać 

udziału w głosowaniu we własnej sprawie. A Radzie 4  osoby piastują stanowisko radnego,  

i sołtysa. Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos?  

Radny Andrzej Ostatek: Ja nie przystępuję do głosowania z racji konfliktu interesów, gdyż 

jestem również radnym i sołtysem. Dziękuję 

Radny Dariusz Nowak: Ze względu, że pełnię funkcję sołtysa, jak i radnego nie przystępuję 

do głosowania.  

Radny Krzysztof Chojnacki.. W wyniku pełnienia funkcji sołtysa nie przystępuję do 

głosowania. 

Radna Bożena Porępska:. Ja rezygnuję z głosowania z racji pełnionej funkcji.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń 

nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, podatku od 

nieruchomości i podatku leśnego w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr Kwaśniak, Mariusz Sala, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

BRAK GŁOSU (4) 

Krzysztof Chojnacki, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały zostaje przyjęty, 8 głosów za, 4 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Niniejszym projekt uchwały został przyjęty. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Walim 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Wyjaśnił, iż projekt uchwały jest odpowiedzi na 

odzewu o pomoc dla gmin zniszczonych powodzią w ostatnim okresie czasu. Zapytał czy ktoś  

z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Walim 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, Małgorzata Ślusarz, 

Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (3) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 12 głosów za. 

Radny Mariusz Sala opuścił obrady. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/84/2019 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Waśniów. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż kierownik skrupulatnie wyjaśniał treść uchwały i wszelkie 

niuanse. Zapytał czy skrótowo jeszcze Pan kierownik zabierze głos?  

Kierownik Referatu Technicznego Sylwester Grąkowski: Podsumowując na szybko to, o czym 

rozmawialiśmy na komisjach. Zarówno uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości, jak 

i uchwała w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług, ma na celu ujednolicenie zapisów 

pomiędzy tymi dwoma dokumentami. Przede wszystkim dla Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych, który mamy w Pękosławicach. Wprowadzamy tylko zapisy, dotyczące 

godzin pracy dla tego punktu. Dodatkowo ujednolicamy zapisy dotyczące zbierania odpadów, 

tekstyliów i odzieży oraz wprowadzamy to, co najważniejsze, czyli regulamin tego, Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, który do tej pory opierał się tylko i wyłącznie  

o regulamin utrzymania czystości, ale nie był to osobny dokument dla Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów. Ten regulamin będzie też zamieszczony na naszej stronie internetowej, w związku  

z czym każdy z naszych mieszkańców będzie mógł sobie bez problemu sprawdzić, jaki rodzaj 

odpadów, w jakich ilościach przyjmujemy na naszym Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych w Pękosławicach. To wszystko. Uprzejmie proszę o podjęcie tych uchwał. Dziękuję 

bardzo. Jak są pytania, to jestem do dyspozycji. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w niniejszej 

sprawie? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/84/2019 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Waśniów. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata 

Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Marek Kaczmarski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 11 głosów za.  

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/85/2019 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

Przewodniczący wyjaśnił, iż tak jak Kierownik mówił szczegółowo na komisjach 

omawialiśmy ten temat. Pan kierownik odpowiadał na zadawane pytania. Przewodniczący zapytał 

czy chciał ktoś zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/85/2019 Rady Gminy  

w Waśniowie z dnia 22 listopada 2019 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata 

Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Marek Kaczmarski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 11 głosów za. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Bodzechów i Gminą Waśniów w sprawie przekazania Gminie Waśniów 

realizacji zadania w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, zamieszkałym na 

terenie gminy Bodzechów, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły 

Przewodniczący wyjaśnił, iż  mawiali ten projekt uchwały na terenie na komisjach 

tematycznych. Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, wykonanie zadań 

publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami samorządu 

terytorialnego. Z kolei art. 74 ww. ustawy stanowi, że gminy mogą zawierać porozumienia 
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międzygminne w sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie zadań publicznych. 

Gmina wykonująca zadania publiczne objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki 

pozostałych gmin związane z powierzonym jej zadaniami, a gminy te mają obowiązek udziału w 

kosztach realizacji powierzonego zadania. Z uwagi na wynikłą potrzebę dowozu jednego dziecka 

niepełnosprawnego na obrzeżach gminy Bodzechów, zasadnym jest wykonanie tego zadania 

publicznego gminy przez sąsiednią gminę Waśniów, która dowozi w tym obszarze dzieci 

niepełnosprawne. Rozwiązanie takie jest zasadne ekonomicznie i logistycznie. Przewodniczący 

zapytał czy ktoś z Pań Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu uchwały? 

Zgłosił się Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: W jedną stronę jak będzie samochód wracał, jest możliwość, jest 

miejsce, opiekę sprawuje opiekun dla tych osób, które już przebywają w samochodzie, więc tutaj 

nie generują kosztów. Samochód też jedzie, tylko będzie partycypowanie w kosztach 

przewozowych. Natomiast przy obsłudze, no bo nie wiemy jaki. Tak było kiedyś, że gmina 

Bodzechów nam też pomagała, jeżeli chodzi o gminę Broniszewice, z tamtej strony od Stryczowic. 

Więc myślę, że to taka jest zasadna uchwała i nie ma kolizji prawnej, ani finansowej.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Bodzechów i Gminą Waśniów w sprawie przekazania Gminie Waśniów realizacji zadania  

w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, zamieszkałym na terenie gminy Bodzechów, 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Piotr 

Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata 

Wzorek 

NIEOBECNI (4) 

Marek Kaczmarski, Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

 Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie, 11 głosów za. 

17. Sprawy różne. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Jest dzisiaj z nami Pan Grzegorz Kazimierski, radny 

Rady Powiatu Ostrowieckiego. {Ponieważ jest to nasze pierwsze spotkanie, w imieniu swoim, jak 

i całej Rady Gminy chciałem Panu pogratulować wyboru. Liczymy na szeroką współpracę. Jest 

Pan z terenu gminy Waśniów, z samego Waśniowa. Tak że mamy wspólne interesy na praktycznie 

całej płaszczyźnie i dlatego oczekuję, a wręcz jestem pewien, że ta współpraca będzie się z nami 

bardzo dobrze układała. Proszę o zabranie głosu.  

Radny Rady Powiatu Grzegorz Kazimierski: Chciałem bardzo podziękować za dzisiejsze 

zaproszenie na tę sesję. Nie mogłem wcześniej uczestniczyć, zaproszenia do mnie docierały, za co 

Państwa z góry przepraszam. Z różnych powodów wcześniej nie mogłem uczestniczyć. Jak 

Państwo wiecie, ten okręg nr 4 w Radzie Powiatu Ostrowieckiego reprezentujemy obecnie 2 
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radnych z gminy Waśniów, Pan Janusz Bugajski i ja. Ja ze swojej strony deklaruję pełną współpracę 

z wieloma z Państwa w poprzedniej kadencji przez lata 2014-2018 współpracowaliśmy. Państwo 

sami doskonale wiecie, jak się ta współpraca układała. Z tymi, z którymi z Państwa nie 

współpracowałem, deklaruję pełną chęć współpracy na rzecz dobra gminy Waśniów i jej 

mieszkańców oraz mieszkańców powiatu ostrowieckiego. Państwu ze swojej strony życzę 

wszystkiego najlepszego, jak najlepszej pracy dla obywateli gminy Waśniów. Życzę jeszcze raz 

wszystkiego dobrego i oczekujemy, oczekuję na dobrą współpracę. Z mojej strony jest ona otwarta. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera zapytał czy Radny Rady Powiatu Ostrowieckiego Janusz 

Bugajski chciał zabrać głos.  

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Ja już jestem tutaj wśród Państwa któryś raz z kolei, 

bodajże trzeci. I chciałbym już w tym momencie bardzo, bardzo podziękować za współpracę, która 

się układa, moim zdaniem, bardzo dobrze i ze strony Pana wójta, i ze strony pracowników Urzędu 

Gminy, i ze strony Rady Gminy w Waśniowie. Nie ukrywam, że przez te kilka miesięcy udało się 

kilka spraw bardzo pilnych, które nie ukrywam, wisiały, że tak powiem, z lat poprzednich. No 

niestety, poprzednia kadencja, moim zdaniem, była stracona w tej kwestii i te kilka spraw takich 

najpilniejszych w tym momencie udało się załatwić i z tego powodu bardzo, bardzo się cieszę. 

Chciałbym też powiedzieć, że w międzyczasie tak zwanym, wynikło kilka kolejnych spraw, które 

również okazują się bardzo pilne i które wymagają natychmiastowej interwencji. Niestety, kończy 

się rok budżetowy i kalendarzowy też. I w powiecie są ograniczenia finansowe, z tym się trzeba 

po prostu liczyć, dlatego część tych zadań, które są zgłaszane w tym momencie, z całą pewnością 

przejdzie na kolejny rok budżetowy. Mam tutaj ze strony Zarządu Powiatu czy Starostwa 

zapewnienia, że te sprawy najpilniejsze, które zgłaszam, które zgłaszamy, będą w miarę 

możliwości realizowane. Chciałbym tutaj króciutko powiedzieć o takim problemie, który wyniknął 

parę tygodni temu. Mówię tutaj o takich ulewnych deszczach, które bardzo, bardzo naszej gminie 

zaszkodziły, w miejscowości Wojciechowice. Chodzi o  przepust, który utrudnia życie 

mieszkańcom, szczególnie jednemu. Rozmawiałem, zresztą w tej kwestii przyjechał również 

Starosta, naczelnik wydziału. Było to wizytowane na miejscu. W tym momencie nie ma jeszcze 

jakby takiego protokołu, ponieważ, no nie ukrywam, że poszukiwane są pieniądze cały czas na 

realizację, no bo to, będzie inwestycja, to będzie inwestycja. Chodzi o zrobienie tego porządnie, 

żeby to służyło przez długie lata i żeby nie było przy każdej ulewie, przy każdej burzy interwencji 

i potrzeby angażowania sprzętu. Nie ukrywam, że są to są działania doraźne, które w danej chwili 

na jakiś czas pomogą, do kolejnego ulewnego deszczu. Więc na pewno ta kwestia będzie 

rozwiązana w najbliższym możliwym terminie. Podejrzewam, że to będzie pierwsza połowa 

przyszłego roku, tak mi się wydaje. Przy okazji również Pan radny Kwaśniak zgłosił taki poważny 

problem z drogą powiatową w Roztylicach, która jest bardzo kiepskim stanie. Już rozmawiałem  

z Panem radnym, prosiłbym o zebranie podpisów ze strony mieszkańców sołectwa. Ja ze swojej 

strony napiszę interpelację i pójdzie to taką drogą służbową. Niestety, to potrwa, myślę, że kilka 

lat. Nie oszukujmy się, takie inwestycje to jest kwestia kilku lat. Natomiast jeżeli to złożymy i to 

będzie leżało, będzie czekało na swoją kolej. Ja ze swojej strony myślę, że Pan radny Kazimierski 

również, będziemy wspierać to wszystko, żeby to w miarę szybko udało się wrzucić do realizacji. 

Są też również takie drobne sprawy, które myślę, że będą realizowane na bieżąco. Dużym 

problemem na terenie naszej gminy są rowy odwadniające. Ten rok pokazał, był to rok trudny, 
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gdzie były ulewne deszcze, burze, nawałnice, pokazał jak te rowy odwadniające są ważne. Niestety, 

przy większości dróg powiatowych były one czy zaorane, czy zasypane, czy po prostu nie 

udrożnione i był duży z tego powodu problem. W tej kwestii też będę starał się jak najbardziej 

tutaj, jak najczęściej interweniować, żeby to w miarę możliwości na bieżąco było odnawiane i żeby 

nie dopuścić do takiej sytuacji, że tych rowów po prostu nie ma. Jeżeli chodzi o moją osobę, to 

myślę, że chyba nie muszę deklarować nikomu o chęci pracy dla naszej gminy, dla gminy Kunów 

również, no bo jesteśmy tutaj wybrani również przez mieszkańców gminy Kunów i Waśniów. Nie 

powinienem tego mówić na wizji, ale, no co by nie było, jestem stąd i jak najbardziej walczę przede 

wszystkim o to, co tu się dzieje. Ale takie jest życie, słuchajcie Państwo, inaczej się po prostu nie 

da. Myślę, że ze swojej strony to wszystko.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Proszę jeszcze raz Pan Grzegorz Kazimierski. 

Radny Rady Powiatu Grzegorz Kazimierski: Myślę, że jak Państwo obserwujecie poczynania 

samorządu powiatowego, one troszkę inaczej funkcjonują, niż samorząd gminy Waśniów. 

Rozmawiałem tu z kolegą i tak chcielibyśmy zrobić wszystko, żeby tej polityki nie przenosić na 

ten poziom, na ten szczebel. Ale w wielu przypadkach to będzie niemożliwe, nieuniknione, że ta 

polityka gdzieś tam będzie wkraczać. Tak, jak tu kolega powiedział, że sytuacja powiatu jest 

trudna. Środków jest na te cele inwestycyjne coraz mniej. Państwo w Samorządzie Gminnym  

w Waśniowie dotykacie tego samego problemu. Powiat jako samorząd nie ma dochodów własnych, 

ma tylko skromne środki z opłat komunikacyjnych i operatów geodezyjnych wydawanych. A tak 

to wszystko jest związane z dotacją i subwencją. Absolutnie jestem daleki od tego, żeby uprawiać 

tutaj tę politykę. Ale jeżeli będzie to tak wyglądać, że środków, dotacji, różnego rodzaju wsparć 

będzie coraz mniej, to trzeba być realistą, że i tu tych inwestycji ze strony powiatu też nie będzie 

wiele, bo to po prostu będzie niemożliwe. Powiat ostrowiecki przede wszystkim ma największy w 

tej chwili problem z lecznictwem zamkniętym, czyli ze szpitalem. To są ogromne środki do 

przeznaczenia, żeby go utrzymać w takim stanie i w takiej kondycji. I Państwo doskonale wiecie, 

bo słyszycie w mediach czy z innych źródeł, że jest coraz trudniej. Tak samo jak Pan wójt nadmienił 

wcześniej, że dotacje do oświaty są mniejsze, uczniów jest coraz mniej, a obiekty do utrzymania  

i to samo dotyczy powiatu ostrowieckiego. Ja ze swojej strony tak, jak wcześniej nadmieniłem, 

jestem gotowy do współpracy i myślę, że z Panem radnym Januszem zrobimy wszystko, wszystko 

co będzie tylko możliwe, żeby jak największą ilość tych inwestycji przeprowadzać na naszej 

gminie. Ale jeżeli będzie to niezależne od powiatu, no to będziemy z Państwem tu rozmawiać  

i Państwa informować. Ja pamiętam tę kadencję, kiedy byłem radnym powiatowym w latach 2014-

2018. Po raz kolejny mam taką okazję podziękować wójtowi gminy Waśniów, że ta współpraca  

z Państwem, z wieloma z Państwa i z wójtem układała się poprawnie. Były takie możliwości wtedy, 

że wiele środków załatwialiśmy na inwestycje drogowe bezpośrednio u wojewody i przy Państwa 

aprobacie, gdyby środków nie było zabezpieczonych ze strony gminy. Oczywiście w tym 

uczestniczył też powiat, ale wskazania były na dokładne inwestycje i gmina Waśniów była i mam 

nadzieję, że będzie nadal w tak dobrej sytuacji, że zawsze była przygotowana do przeprowadzenia 

tych inwestycji, mając własne środki zabezpieczone. Jak Pan wójt nadmienił, wiele gmin ma już 

w tej chwili takie problemy. I gdy one się będą pogłębiać z tego tytułu, że tych pieniędzy będzie  

z zewnątrz coraz mniej. No to będzie tak, jak będzie. Będziemy robić wszystko, co tylko będzie  

w naszej mocy.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Piotr Kwaśniak zgłosił chęć zabrania głosu, proszę. 
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Radny Piotr Kwaśniak: Ostatnio miały miejsce wybory sołeckie, gdzie w trzech 

miejscowościach miałem okazję uczestniczyć i dlatego chcę skorzystać, że mamy tutaj właśnie 

radnych powiatowych i przekazać informacje w dyskusjach wynikały. Standardowo jest to ta droga 

Mirogonowice-Kraszków, droga powiatowa. Jest to droga powiatowa Roztylice, o której Pan 

Janusz wspomniał. I jeszcze wynikła jedna taka sytuacja o niebezpiecznym drzewie też na drodze 

powiatowej Mirogonowice, tylko że w stronę Sarniej Zwoli, na łuku jezdni jest drzewo w rowie, 

które chciał, nie chciał już dwa razy uczestniczyło w wypadku, w wypadku komunikacyjnym, 

gdzie, w które uderzył samochód. No i właśnie taka informacja odnośnie tam mieszkańców, że 

jeżeli by była możliwość usunięcia tego drzewa, by byli bardzo zadowoleni, na pewno by to 

poprawiło dobrą sytuację drogi. Po drugie, jeszcze są właśnie takie drobne informacje od 

mieszkańców. Szczególnie chwalę sobie to, że w Milejowicach, gdzie jest robiona już droga  

i mieszkańcy na bieżąco dzwonią z informacjami, gdzie razem tutaj z Panem kierownikiem 

Referatu Technicznego dbamy o to, żeby wszystkie jakieś niedociągnięcia zostały naprawiane na 

bieżąco. Tak że tutaj chylę czoła Panu kierownikowi, że to wszystko jest w miarę szybko na bieżąco 

załatwiane. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera:  Zgłosił się Pan Dariusz Nowak. Proszę o zabranie głosu.  

Radny Dariusz Nowak: Chciałem podziękować za prace na łączniku między Nowym 

Skoszynem, a Wronowem. Dziękuję Panu wicestaroście Łukaszowi Dybiec oraz naczelnikowi 

Panu Tomaszowi Mroczkowi. Dziękuję również Panu wójtowi i Panu radnemu powiatowemu 

Januszowi Bugajskiemu za szybką interwencję w tej sprawie. Łącznik jest dużym skrótem dla 

mieszkańców Skoszyna, jak i Wronowa. Bardzo bym też prosił, korzystając z okazji, jakby była 

możliwość powyrywania tych pniaków, które są w groblach, no bo to wiadomo, to jest wierzba  

i wierzba, jak sami wiemy, jest ścięta, a za rok z jednego pnia odbija tam kilkanaście odnóży. Tak 

że jak by była możliwość, to bym bardzo prosił o jeszcze usunięcie tych pniaków. Dziękuję bardzo. 

 Przewodniczący Mirosław Chamera:  Czy jeszcze ktoś chciał zabrać głos? Proszę, Pan wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: - To, co radny powiedział Piotr Kwaśniak, to jest temat taki, 

ponieważ tam jest decyzja na wycinkę tego drzewa i złożona była już po naszej interwencji, zresztą 

zgłaszanej również przez Was i z Mirgonowic, i przez sołtysa Sarniej Zwoli i radnego Mariusza. 

Rzeczywiście ten wniosek miał być złożony już w maju czy w czerwcu tak, jak to był robiony ten 

rów odwadniający i to zostało. Ten rów jest zatkany, można powiedzieć, albo inaczej niedrożny. 

Tam rzeczywiście były wypadki drogowe. No myślę, że to w ciągu najbliższych, jak decyzja się 

uprawomocni. Myślę, że już to będzie kwestia załatwiona. Natomiast jeżeli chodzi o te drogi, 

muszę Państwu powiedzieć taką szczerą prawdę też, bo uczestniczę z ramienia jako członek, jako 

wiceszef Konwentu wójtów, burmistrzów, prezydentów, uczestniczę w komitecie monitorującym 

województwa i patrzymy tam na ten rozdział środków. I te przymiarki, które już wchodzą  

w niektórych programach, one już się gdzieś tam realizują. Natomiast tylko na drogi wojewódzkie 

są pieniądze w RPO i te ze środków KPO też, tylko drogi idą praktycznie wojewódzkie itd. Nie 

ma, tych zapisów, dotyczących dróg o niższej kategorii. Są tylko możliwości tych programów  

w „rządowych” znaczy dróg samorządowych, dróg, być może te odpisy, które są, to są niewielkie 

środki. Dróg dojazdowych do pól, ale również i zadań, które wcześniej były jakby adresowane do 

nas, nawet tych środków regionalnych. Te wszystkie zapisy, które są, dają najbardziej tam 

innowacyjne formy, pomoc formalno-socjalna i obszar, nazwijmy to, retencji wód itd., itd., ochrona 

środowiska szeroko rozumiana. Natomiast tutaj bardzo mocno odchodzą te programy oświatowe. 
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Nie ma tego, praktycznie, w inwestycjach się to zaczyna kończyć. Kończy się również w obszarze, 

a w ogóle nie widać dróg tam. I tak praktycznie jedynie tylko programy, te, które mówimy, ale jest 

ograniczona liczba i wiemy o tym, że prawdopodobnie będzie to niezależnie od wielkości powiatu. 

Powiat będzie mógł tak, jak było do tej pory na rok następny, składać maksymalnie 3 wnioski 

kompletne, z dokumentacją, ze wszystkim, 3 wnioski. Przykład naszego powiatu, gdzie jest 6 gmin 

to znaczy, że wejdzie w 3 gminach, a 3 gminy nie będą miały w ogóle dróg. Albo 19 gmin  

w powiecie kieleckim i wybieraj teraz 3 gminy np. z tego oprócz działań własnych samorządu, ze 

środków własnych. Myślę, że będą problemy z takim finansowaniem tych dróg. Mało tego, dobrze 

wiecie, że jeszcze 93 gminy powodziowe zostały zakwalifikowane i przekazywanie środków  

m. in. na odtworzenie infrastruktury tej ważnej, najważniejszej dla tych ludzi, wodociągowej, 

kanalizacyjnej, drogowej będzie kierowana albo jest skierowana już na te gminy, które ucierpiały. 

Taką informację mieliśmy tutaj przez dyrektora Przemka Janiszewskiego, dyrektora środków 

unijnych i pomocowych, Ubiegamy się tak, jak mówiliśmy, ta droga była mocno adresowana tutaj. 

Cieszymy się, że wyszła Waśniów-Momina, bo wiemy, jak jest i udział naszych środków,  

i przygotowanie, i pomoc, jaką żeśmy tutaj deklarowali i własnościową, i różne rzeczy, które tutaj 

robiliśmy przed jeszcze przystąpieniem do tego zadania, łącznie tu, gdzie się dało, bo są jeszcze, 

jeszcze są problemy, ale może nie aż takie. Ten odcinek drogi Mirogonowice, to już ona była na 

liście rezerwowej i Mirogonowice-Kraszków. Nie mówię o tym odcinku, bo to jest bardzo ważny 

odcinek. Łapie dużo punktów, bo łączy nie tylko naszą gminę z Sadowiem, ale łączy powiat 

opatowski i nasz. Jest to ciąg drogi do drogi wojewódzkiej, która z jednej strony wojewódzką,  

a z drugiej strony krajówkę. W związku z czym, jest szansa jakaś. Trzeba będzie to po prostu 

pilnować, aby ta droga mogła, tam dalej gdzieś być ujmowana, a nie eliminowana, z tego. To tak 

dla uzupełnienia. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Proszę, Pan Janusz 

Bugajski.  

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Ja tak króciutko jeszcze dodam, bo Pan radny 

powiatowy poruszył temat szpitala. Na pewno szpital jest obciążeniem dla powiatu. Natomiast 

moim zdaniem i nie tylko moim, ostatnimi laty w szpitalu ostrowieckim dzieje się zdecydowanie 

lepiej. Ostatnio zapadła decyzja, co prawda akurat tego to za sukces nie uważam, ale jednak 

światełko w tunelu, że w niedługim czasie na oddziale położniczym wreszcie będzie można 

korzystać z pełnego znieczulenia przy porodzie. Jest to sytuacja bardzo ważna. Jak wiemy, brakuje 

lekarzy, brakuje anestezjologów na terenie całego kraju. I naszemu dyrektorowi udało się pozyskać 

obsadę i myślę, że będzie to duże, bardzo duże udogodnienie dla mieszkanek naszego powiatu. 

Myślę, że co do szpitala nie będziemy się tutaj zagłębiać za bardzo w sprawy finansowe, bo 

wszystkie sprawy budżetowe są zamykane zawsze na koniec roku. Natomiast wracając jeszcze do 

tematu braku funduszy na drogi. Niestety, Rada Powiatu pracuje nad tym, co ma, co może. I my 

jako radni zawsze staramy się, żeby każda złotówka, która jest przeznaczana na inwestycję była 

wykorzystana jak najbardziej racjonalnie. I myślę, że Pan radny również z tym się tutaj zgodzi.  

I tak, jak mówię, deklarujemy, że w tej kwestii na pewno będziemy starać się działać dla dobra 

powiatu i naszych gmin. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Pani 

Bożena Porępska się zgłosiła, proszę bardzo.  
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Radna Bożena Porępska: Chciałam, korzystając z okazji, że mamy Pana kierownika referatu, 

Sylwestra Grąkowskiego, zapytać, czy jest taka możliwość, żeby w miejscowości Momina 

wydłużyć świecenie tych świateł ulicznych, bo w dalszym ciągu nie działają te przejścia dla 

pieszych i mieszkańcy, po raz kolejny interweniują. No i tam musimy coś w tej kwestii zrobić, bo 

mu zagraża bezpieczeństwo, dzieci do szkoły. Zresztą już zbliża się okres zimowy. Wiadomo, że 

to po prostu nie działa. Dziękuję.  

Kierownik Referatu Technicznego Sylwester Grąkowski:- Dziękuję za pytanie.  Tak, lampy te 

na przejściu, są spięte z oświetleniem ulicznym. I akumulatory, które zastosowane były tam  

w postępowaniu, które przetarg ogłaszał, są troszkę zbyt małe do tak dużej przerwy, jaką mieliśmy 

do tej pory. Obecnie gmina Waśniów realizuje duże postępowanie, polegające na wymianie całego 

oświetlenia na terenie gminy. Przy okazji tej wymiany, zgodnie z wszystkimi przelicznikami, 

zachowując oszczędności będziemy mogli sobie pozwolić na zwiększenie tego świecenia w nocy 

do godziny 12:00 z przerwą tylko w świeceniu, tylko do godziny 4.00. W związku z powyższym 

ta przerwa będzie tylko 4-godzinna, co pozwoli, przynajmniej tak po rozmowach z inspektorami  

z powiatu ostrowieckiego, to pozwoli, aby akumulatory miały na tyle prądu, tak aby to świecenie 

mogło się utrzymać całą noc, bo do 12.00 godziny w nocy będzie ładowanie ciągłe i później 

ładowanie będzie następować tego akumulatora znów od godziny 4.00 do rana. Więc pominąwszy 

fakt, że tak naprawdę najważniejsze było to, aby te pasy świeciły tak naprawdę do godziny 12:00 

i z samego rana, najbardziej z samego rana, ponieważ to ładowanie do tej pory wieczorne nie 

wytrzymywało rano, a teraz przy tym obecnym systemie zastosowanym, czyli do godziny 12:00 

ładujemy i od godziny 4:00 ładujemy praktycznie nawet, jeżeli jakiś tam zanik będzie, będzie to  

w godzinach, w okolicy 2:00, 3:00, gdzie ten ruch pieszych praktycznie nie istnieje w tej 

miejscowości. Ale mamy nadzieję, że to będzie w 100% idealnie nam się załączy i te akumulatory 

spokojnie wytrzymają, tak żeby, powiedzmy, całą noc to oświetlenie było na pełnej mocy. .  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Pani Paulina Cichoń, proszę bardzo.  

Radna Paulina Cichoń: Korzystając z okazji, że mamy Panów radnych powiatowych, 

chciałabym zapytać, czy byłaby możliwość jakiejś interwencji na drodze we Wronowie. W zeszłym 

roku zimą pojawił się poważny problem. Autobus nie dojechał po dzieci z racji dużej ilości wody, 

napływającej na drogę, która zamarzła. Do tej pory nie mamy nic tam zrobionego. Żadnego 

odprowadzenia tej wody, nadmiaru tej wody, żeby to się nadal, żeby się sytuacja tej zimy nie 

powtórzyła. Czy jest możliwość, żeby to jakoś rozwiązać? Jakoś, nie wiem, jakieś rowy czy coś, 

odprowadzenie tej wody.  

Przewodniczący Mirosław Chamera:  Dziękuję. Kto chce odpowiedzieć? Pan radny Bugajski, 

proszę bardzo. 

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: - To znaczy ja nie znam sprawy, natomiast Pan 

kierownik Grąkowski chciałby tutaj powiedzieć na ten temat dwa zdania.  

Kierownik Referatu Technicznego Sylwester Grąkowski: Tak, już interwencja w tym temacie 

była w powiecie. Przy ostatniej tej zimie, był faktycznie tam bardzo duży wysiąk się woda pojawia 

od lasu. Wtedy nie mogliśmy nic zrobić z racji pory zimowej wspólnie z powiatem. Jedynie był 

oczyszczony rów tak, aby jak największa ilość tej wody uciekała, ale mimo wszystko nie było to 

jeszcze w 100% zadowalające. Na obecnym etapie mamy już pomysły z powiatem. Mamy już 

zgody wszystkich osób, mamy już wycenę i chcemy jeszcze przed sezonem zimowym zastosować 

drenaż, który umożliwi przejęcie wody od strony tam byłej gajówki, czyli dojazdu do Ścieżek 
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Jeleniowskich, tak aby pod drogą przejąć tę wodę i systemem drenażowym przenieść to do rowu 

poniżej, przy drodze powiatowej. Tak że tutaj, mam nadzieję, że tutaj już po zastosowaniu tego 

rozwiązania, które też było opiniowane tutaj z inżynierami drogownictwa, ten problem się nie 

powtórzy po prostu w przyszłą zimę.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciał zabrać głos? Może ja 

na koniec, bo tutaj było wspomniane dwie rzeczy, służba zdrowia. Tak, jak na komisjach mówiłem, 

my też mamy trudności i problemy, jeśli chodzi o Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej. Głównie 

tak, jak rozmawialiśmy i czytałem pismo, wynika to z niedoszacowania punktów przez NFZ.  

Z góry nas się ciśnie do pracy,  o świadczenia, a nie daje nam się na to funduszy. I to jest nie fair, 

to jest niesprawiedliwe. My możemy jedynie monitować. Nasz ośrodek zdrowia jest gminny jako 

jeden z nielicznych i nie wyobrażam sobie tak, jak powiedziałem na komisjach, żebyśmy nie 

zadbali o to, żeby funkcjonował u nas Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej. I tak samo sobie nie 

wyobrażam, żeby na powiecie nie funkcjonował szpital powiatowy. Musimy wszystko zrobić, aby 

pomóc, aby ten w ciężkich czasach przetrwał. No tu jest rzeczą niewyobrażalną, żeby przy takim 

powiecie, z taką liczebnością ludzi nie było szpitala powiatowego lub żeby były zamykane 

oddziały. To jest po prostu, w mojej wyobraźni, to nie dociera do mnie i musimy wszystko robić 

jako samorządowcy. Aczkolwiek przy decyzji na ubieganie się o to stanowisko, musieliśmy zdawać 

sobie sprawę, że będą też trudności. To jest jedna z trudności i musimy wszystko zrobić, aby służbę 

zdrowia na terenie naszej gminy, powiatu utrzymać w jak najlepszej formie, ponieważ to służy 

nam, naszym mieszkańcom, a nasi mieszkańcy w nasze ręce powierzyli m. in. te sprawy. Druga 

sprawa to tu, no zabrzmiało to, ten wyraz zima, niejako przy okazji i wszyscy dobrze wiecie, 

korzystam z obecności radnych powiatowych i tutaj nas wszystkich i włodarzy, zima wiąże się  

z akcją odśnieżania. Nie wiem, czy już ruszyły przetargi na utrzymanie zimowych dróg czy nie, 

ponieważ chyba nie ma osoby na tej sali, która by sobie, nie dotknął problem skarg, wniosków, 

uwag na temat ostatniej akcji odśnieżania. Ja wiem, że akurat to był taki nieszczęśliwy czas, że 

akurat to się skumulowało z wirem okresu przedwyborczego. Niemniej jednak ja bym apelował 

przy przetargach o zwrócenie większej uwagi na osoby, które wygrają te przetargi, na rzetelność 

wykonywania usług. Ja obiecałem na licznych spotkaniach obiecałem, że pochylimy się nad tym 

zagadnieniem. Trzy takie główne zastrzeżenia, to było: szybkość reakcji na gołoledzie, 2: wąski 

tor odśnieżania, czyli jednopasowy. No i 3, akurat z tym to się muszę zgodzić, że nierzetelne 

wykonywanie odśnieżania polegające na tym, iż dolna część pługa jest z takiego pasa gumy i on 

powinien trzeć po nawierzchni asfaltowej i rzetelnie odśnieżać. A jak on na dużej prędkości 

pojedzie 10 cm nad, później się to zajeździ, no to później samo przez się, że później jest ciężko. 

Tak obiecywaliśmy na spotkaniach licznych. Ja bym tutaj właśnie apelował, żeby położyć nacisk 

na rzetelność wykonywania tej usługi. Dodatkowo jeszcze się tak nieszczęśliwie złożyło, czy 

szczęśliwie, my na to wpływu nie mamy, ani żaden tutaj z nas obecny na tej sali, że utrzymanie 

dróg gminnych wygrał inny oferent, a powiatowych inny oferent i ludzie widzieli, że samochody 

przejeżdżały, powiatowe przez gminne, gminne przez powiatowe. A zwykłego mieszkańca to  

w sumie nie powinno interesować, który odśnieża które. Niemniej jednak takie przypadki były. My 

się musimy do tego przygotować. Nadchodzi ten czas, więc jest taki apel, żebyśmy uszczegółowili 

w tych przetargach rzetelność wykonywania usługi, a będziemy mieli spokojniejsze wieczory  

i noce jako radni, mi się tak wydaje. Dziękuję. Proszę, Panie wójcie.  
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Wójt Krzysztof Gajewski: Nie przewidzimy wszystkiego. Drogę wojewódzką wygrała firma 

z Kielc, a gminę Kunów i Waśniów będzie odśnieżała jakaś firma z Kałkowa. Nasze drogi z tego, 

co tu wiem, wygrał Pan Chojnacki tutaj tę ofertę. Mamy trzech różnych operatorów na trzech 

różnych drogach. No a tu drogi powiatowe tak, jak powiedziałem, Kunów i Waśniów, najlepiej by 

było, gdyby ten operator był. No to jest tylko nasze życzenie i byłoby to najlepiej gdyby miał jeden, 

by nie robił pustych przebiegów między odcinkami, które nie ma łącznika między wojewódzką 

drogą czy powiatowymi, czy odwrotnie między gminnymi. Bo tak jest, np., żeby dojechać do 

powiatowej drogi w Grzegorzowicach, to muszą jechać, wojewódzką wjechać potem i jak nie 

odśnieży gminnej, powiatowej, to do gminnych nie ma jak wjechać i podobnie jest w wielu 

obszarach. To, co Pan przewodniczący mówi, jest racja, trzeba będzie tutaj z operatorami 

poszczególnych bardzo mocno tutaj rozmawiać, powiązać tutaj, zrobić jakąś analizę, odprawę 

kolejności odśnieżania, bo mamy komunikację, mamy ośrodki zdrowia, mamy dowóz dzieci do 

szkół i też jeżdżą po powiatowych i gminnych drogach. Jak będzie droga gminna, powiatowa, 

zawalona, to wiadomo, że nie wyjadą, nie przyjadą autobusy z dziećmi do szkół itd. Więc to są 

bardzo istotne rzeczy. No i myślę, że to jest wszystko do poukładania i do jakiegoś dążenia takiego, 

aby tych problemów było jak najmniej. A ostatniej zimy mieliśmy tych interwencji dość sporo. 

Faktycznie ta pogoda też była, niby śniegu nie było tak, jak to, powiedzmy, zima stulecia, ale rano 

się odśnieżyło, na południe już wiatr, który zmienił i było tego śniegu z pól, ściągnął w te 

zawirowania niżej położone grunty, wyrównał równo wszystko. I co tu zrobić? Więc, no nie da się 

na każde żądanie telefon, zawołanie, że każdemu i wszędzie odśnieżymy. Nie będzie takiej 

możliwości. A tę kolejność i hierarchię, w jakiejś tam kolejności dróg, musimy utrzymać, aby 

dopiero te, na drogi, które są stosunkowo wąskie, 2 m, 3 m czy tam 3,5, nie wjedzie sprzęt ciężki 

np. samochód, który ma ciężki pług i ma 12 m długości, z piaskarką, nie wjedzie np. pod las, tam 

do Milejowic czy gdzieś, bo nawet nie zawróci w zimę, więc musi jechać sprzęt odpowiedniej, 

innej kategorii. Ale trzeba o tym też wiedzieć, bo tak jak jest. Więc tutaj, nie wszystko tak, jak 

byśmy chcieli pewnie się da ułożyć. No ale po to jesteśmy, żeby te sprawy eliminować, aby takich 

problemów nie było. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Proszę Pani Bożena Porępska.  

Radna Bożena Porępska: Bardzo dobrze, według mnie, że wygrał przetarg Pan Chojnacki, 

ponieważ inne lata, jak w naszym regionie odśnieżał, nie było żadnych problemów. Pan Chojnacki, 

wiedzą pracownicy, gdzie można zrobić zjazd, żeby zrobić jakieś mijanki. No naprawdę ta praca 

była rzeczywiście rzetelnie wykonywana. A w zeszłym roku to była niesamowita tragedia. Było 

bardzo źle i bardzo nas to cieszy, że właśnie będzie Pan Chojnacki to wykonywał.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Proszę, Pan Janusz Bugajski.  

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Tak króciutko jeszcze na temat tego odśnieżania. To 

był jeden z pierwszych tematów po objęciu funkcji radnego powiatowego, o którym rozmawiałem 

z Panią starostą Agnieszką Rogalińską. Rozmawialiśmy na ten temat dosyć długo i naszym 

zdaniem, zdaniem powiatu jedyne takie skuteczne wyjście z sytuacji, to jest porozumienie między 

gminami, a starostwem i wyłonienie jednej firmy, która będzie odśnieżała i drogi powiatowe,  

i drogi gminne. Nie da się tego zrobić bez porozumienia. Nie może być to zrobione w inny sposób, 

tylko od strony prawnej jedynie porozumienie między gminą i starostwem. I wtedy koszty są 

dzielone proporcjonalnie do ilości kilometrów dróg, które, i w tym momencie już się nie da nic 

zrobić, ponieważ przetargi poszły na ten rok, one już są rozstrzygnięte. Natomiast w przyszłości 
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na pewno Pani starosta z taką propozycją do włodarzy gmin wystąpi. Tak że w tej kwestii tyle 

mogę w tym momencie powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał jeszcze zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

18. Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął szóste posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 
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